



DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

# communiqué

N°: 155  
No.:

DIFFUSION: FOR IMMEDIATE RELEASE  
RELEASE: POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

OCTOBER 26, 1982  
LE 26 OCTOBRE 1982

## PASSPORT FEE INCREASE

The Department of External Affairs announced today an increase in the fee for a Canadian passport to \$21.00 to become effective November 1, 1982.

The Passport Office is a financially self-sustaining operation dependent on fee revenue to maintain the service of issuing passports to the travelling public. The fee was last increased in June 1980. In the intervening two year period, the cost of producing a passport in terms of material and labour has risen substantially. Nevertheless, in line with the 6/5% guidelines, the fee for a new passport is to be increased only by \$1.00.

\* \* \* \*

## AUGMENTATION DES DROITS DE PASSEPORT

Le ministère des Affaires extérieures a annoncé aujourd'hui que les droits d'obtention d'un passeport canadien passeront à vingt et un dollars à compter du 1<sup>er</sup> novembre 1982.

Le Bureau des passeports est un service financièrement autonome qui dépend de ces droits pour assurer la délivrance de passeports au public. La dernière augmentation des droits remonte à juin 1980. Au cours des deux dernières années, le coût de la production d'un passeport (matériel et main-d'oeuvre) a augmenté de façon marquée. Malgré ce fait, les droits à payer pour l'obtention d'un passeport ne seront augmentés que d'un dollar de façon à se conformer aux lignes directrices du 6 et 5%.